
 

 

  

 

П Р О Т О К О Л   № 25 

от извънредно заседание на  

Постоянната Комисия по финанси и бюджет, 
  

проведено на 14 ноември 2024 г. 

 
Днес, 14 ноември 2024 г., /четвъртък/ от 9.35 ч., в зала 2, ет. 2, ул. „Московска“ 33 се 

проведе извънредно заседание на Постоянната комисия по финанси и бюджет, което бе излъчено и във 
Facebook страницата на СОС. Заседанието беше открито в 9.45 часа и ръководено от г-н Димитър Вучев  
- председател на Постоянната Комисията по финанси и бюджет. 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Колеги имаме кворум към настоящия момент, така че възможно е 
да започнем комисията. 

Проверка на кворума: 
В залата присъстват 9 от общо 17 общински съветници по списък към настоящия 

момент. Така, че имаме кворум.  
Присъстващи общински съветници: 

1. Андрей Зографски 
2. Бойко Димитров 
3. Димитър Вучев - председател 
4. Емилия Ангелова 
5. Иван Таков – зам. председател 
6. Пламен Данаилов – зам. председател 
7. Прошко Прошков 
8. Росица Николова 
9. Карлос Контрера 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Колеги, дневният ред се състои от две точки. 
Имате ли коментари по дневния ред? Няма. 
Преминаваме към гласуване. 
-  „За“ – 11 
- „Против“ - Няма. 
-„Въздържали се“ - Няма. 
Поименно гласуване: 

- Андрей Зографски 
- Благовеста Кенарова 
- Бойко Димитров 
- Вили Лилков 
- Димитър Вучев - председател 
- Емилия Ангелова 
- Иван Таков – зам. председател 
- Пламен Данаилов – зам. председател 
- Прошко Прошков 
- Росица Николова 
- Карлос Контрера 

Дневният ред се приема. 
Въз основа на гласуването комисията реши: 
Приема дневния ред на заседанието. 

СТОЛИЧНА ОБЩИНА 

1000 София, ул. Московска № 33, Тел. 93 77 591 https:council.sofia.bg 
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Списъкът на присъстващите членове на комисията е приложен към Протокола – 
Приложение № 1. Приетият дневен ред е приложен към протокола – Приложение № 2 

По т. 2 от дневния ред:  Доклад вх.№ СОА24-ВК08-15297/1/30.10.2024 г. относно 
предоставяне безвъзмездно за управление новопостроения корпус към съществуваща детска 
градина №118 „Усмивка“ за откриване на нови три градински групи за осемдесет и четири деца, към 
които да се осигурят необходимите щатни бройки и бюджет, съобразени с броя на групите, 
съответстващ на държавните образователни стандарти за нормалното функциониране на детска 
градина № 118 „Усмивка“, становище вх. № СОА24-ВК08-15297/3/07.11.24 г., с вносител: Момчил Даскалов 
– кмет на район Сердика 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ: Доклад, вх.№ СОА24-ВК08-15297/1/30.10.2024 г. относно 
предоставяне безвъзмездно за управление новопостроения корпус към съществуваща детска 
градина №118 „Усмивка“ за откриване на нови три градински групи за осемдесет и четири деца, към 
които да се осигурят необходимите щатни бройки и бюджет, съобразени с броя на групите, 
съответстващ на държавните образователни стандарти за нормалното функциониране на детска 
градина № 118 „Усмивка“, становище вх. № СОА24-ВК08-15297/3/07.11.24 г. 

Колеги имате ли въпроси? Няма. 
Имаме становище със следните изменения: 

На основание становище вх. № СОА24-ВК08-15297/3/07.11.24 г., предлага следните 
изменения: 

Точка 2. от проекта за решение да придобие следното съдържание: „т.2 Възлага на кмета 

на Столична община да издаде заповед, с която да бъдат открити нови три градински групи за деца 

от три годишна възраст до седем годишна възраст в новопостроения корпус към детска градина  

№118 „Усмивка“, находяща се в гр. София, район „Сердика”, кв. „Орландовци“, ул. „Тайга” № 29.“ 

Точка 4. от проекта за решение да отпадне. 
Господин Даскалов, заповядайте. 
МОМЧИЛ ДАСКАЛОВ – кмет на район Сердика: Съгласен съм с корекциите. 

        Въз основа на състоялите се разисквания по доклада, се взе следното решение: 

        1.Комисията подкрепя доклада с приложения проект за решение, като на основание 
становище вх. № СОА24-ВК08-15297/3/07.11.24 г., предлага следните изменения: 

     Точка 2. от проекта за решение да придобие следното съдържание: „т.2 Възлага на кмета на 

Столична община да издаде заповед, с която да бъдат открити нови три градински групи за деца от 

три годишна възраст до седем годишна възраст в новопостроения корпус към детска градина  №118 

„Усмивка“, находяща се в гр. София, район „Сердика”, кв. „Орландовци“, ул. „Тайга” № 29.“ 

    Точка 4. от проекта за решение да отпадне. 

Общо гласували, в т.ч.: 11 
-„За“ – 11 
- „Против“-  Няма. 
- „Въздържали се“ -  Няма. 
Поименно гласуване: 

- Андрей Зографски 
- Благовеста Кенарова 
- Бойко Димитров 
- Вили Лилков 
- Димитър Вучев - председател 
- Емилия Ангелова 
- Иван Таков – зам. председател 
- Пламен Данаилов – зам. председател 
- Прошко Прошков 
- Росица Николова 
- Карлос Контрера 

ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ:Господин Таков, моля да водите по тази точка. 
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По т. 1 от дневния ред:  Доклад вх.№ СОА24-ВК66-9764/07.11.2024 г. относно 

освобождаване на “Би Ес Джи Медиа" ООД, Момичетата от града“ ООД, „ДиБи-Ивентс“ ООД и 

общинските дружества 'Пазари Възраждане” ЕАД, “Пазари Север” ЕАД, "Пазари Юг” ЕАД от 

задължението за плащане на местна такса, на основание чл. 9, ал.1 във връзка с чл.30, ал.1 и на цена на 

основание чл.826, ал.6 от Наредбата за определяне и администриране на местни такси и цени на 

услуги, предоставяни от Столична община, с вносители: Росица Николова, Димитър Вучев, Севделина 

Петрова, Христо Копаранов, Вили Лилков – общински съветници 

ЗАМ.-ПРЕДС. ИВАН ТАКОВ: Доклад, относно освобождаване на “Би Ес Джи Медиа" ООД, 
Момичетата от града“ ООД, „ДиБи-Ивентс“ ООД и общинските дружества 'Пазари Възраждане” ЕАД, 
“Пазари Север” ЕАД, "Пазари Юг” ЕАД от задължението за плащане на местна такса, на основание чл. 9, 
ал.1 във връзка с чл.30, ал.1 и на цена на основание чл.826, ал.6 от Наредбата за определяне и 
администриране на местни такси и цени на услуги, предоставяни от Столична община. 

ЗАМ.-ПРЕДС. ИВАН ТАКОВ: Колеги, имаме нов проект за решение. 
Заповядате, да представите доклада. 
Арх. Росица Николова – общински съветник, благодаря, на база получено становище от 

дирекция „Финанси“ ви разпределихме вчера новия проект за решение, в който вече са описани 
категория лица, които да бъдат освободени, след като се удостовери, че отговарят на посочените 
критерии в проекта за решение, като удостоверяването минава през районните кметове, на чиято  
територия ще бъдат  разположени Коледните базари или кмета на Столична община, накратко е 
това, ако имате въпроси. 

ЗАМ.-ПРЕДС. ИВАН ТАКОВ: Господин Контрера, заповядайте. 
КАРЛОС КОНТРЕРА – общински съветник: Благодаря, господин Таков. 
Според мен новият проект за решение санира правната страна на въпроса, но относно 

целесъобразността отново не са налице необходимите отговори. Няма никаква яснота какъв е 
прогнозният размер на приходите евентуално от таксата за провеждането на тези мероприятия, 
нито какъв е прогнозният размер на приходите от цената на услугата и в Комисия по финанси за мен 
не е сериозно да обсъждаме доклад и проект за решение, който няма тази финансова обосновка – 
първо. 

Второ, съгласен съм, че общината би трябвало да води някаква социална, да я наречем 
политика заедно с предприемачите включително и със своите общински дружества, но по-
прагматичният и по-правилният ако искате от гледна точка на публичните финанси подход е, 
общината със средства от бюджета да си финансира например поставянето на коледната украса, 
провеждането на мероприятия от производители или от хора с увреждания и всички тези критерии, 
които вече са изчерпателно изброени в новия проект за решение, а не това без никакви параметри да 
се делегира на някакви външни структури в случая търговски дружества. 

Защото какво се получава в момента? Излиза, че ако ние не освободим тези да ги наречем 
оператори няма да има Коледни базари, което е абсурдно, ако не ги освободим от такси. С или без такса 
тези мероприятия ще се проведат защото носят някакъв финансов дивидент за организаторите. 
Частни или общински търговски дружества няма значение. 

И в случая излиза, че освобождаването от такси от цена на услуга е разменната монета 
те да свършат нещо в обществен интерес, което не ми стои много правилно и дори от гледна точка 
на Закона за публичните финанси. 

Така че, въпреки новия проект за решение ще се въздържа с аргументи вече само по 
целесъобразност. 

ЗАМ.-ПРЕДС. ИВАН ТАКОВ: Господин Данаилов, заповядайте. 
ЗАМ.-ПРЕДС.ПЛАМЕН ДАНАИЛОВ: Благодаря ви господин председателстващ. 

Господин Контрера, напълно ще се съглася с Вас, и допълнително искам да кажа, че не 
разбирам защо трябва да правим дискриминация относно участниците, след като може „Момичетата 
от града“ защо да не може „Момчетата от село“. Въвеждане на дискриминационни принципи не 
предполага, говорим за доклад. 

В този смисъл открита и прозрачна процедура, по която е можело да бъде организирана 
много по-рано и да се види дали има реална конкуренция и дали изобщо има нужда от отстъпване на 
тези такси, което на мен ми се струва излишно и е можело изобщо да не стигаме до разглеждане на 
този доклад и да водим сегашният разговор. 

Така че, с тези аргументи и аз ще се въздържа по отношение подкрепата на този доклад. 
Благодаря Ви. 
ЗАМ.-ПРЕДС. ИВАН ТАКОВ: Заповядайте. 
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ХРИСТО КОПАРАНОВ – общински съветник: Благодаря, като съвносител ще си позволя да 
направя една реплика, не бих го нарекъл „разменна монета“ за да направят Коледни базари, да се 
освободят от такси и въобще като „разменна монета“, но все пак обръщам внимание, че в тези базари, 
които се предлагат за да отговарят на критериите трябва да осигурят определени социални 
дейности, да осигурят част от дейността да е свързана с културни дейности, социално отново 
казвам с осигуряване на празнична украса, тоест това не просто трябва да се случат едни базари, но 
те да се случат по начин, по който да осигурят и социална политика на общината. 

ЗАМ.-ПРЕДС. ИВАН ТАКОВ: Благодаря, господин Копаранов.  
Арх. Николова, заповядайте. 
Арх.РОСИЦА НИКОЛОВА: общински съветник, много кратка реплика към господин Контрера, 

абсолютно ще се съглася с него ще се радвам в предстоящия бюджет за 2025 година именно да бъдат 
заложени финансови средства именно за празнична украса. Това ще реши до голяма степен и проблема, 
пред който и в момента е изправена Столична община, а именно да води такъв тип преговори с 
публично-частно партньорство, за да може да гарантираме в крайна сметка коледните празници за 
тази година, че ще бъдат в един приличен вид. 

Благодаря. 
ЗАМ.-ПРЕДС. ИВАН ТАКОВ: Дуплика от господин Контрера. 
КАРЛОС КОНТРЕРА – общински съветник: Благодаря, господин Таков. 
Съвсем накратко, за мен социалната политика във всичките й възможни форми 

включително и подобряване в случая на обществената среда, следва да бъде ангажимент на Столична 
община, дори не на общинските дружества, защото съществува една стара за мен порочна практика 
и на общинските дружества да се тропосват дейности и функции, които не са присъщи на предмета 
им на дейност. 

Все пак имаме Търговски закон, имаме Закон за публичните предприятия и т.н. така, че 
общината да бъде така добра да изпълнява социалната си дейност със средствата, които събира от 
данъци, а не да се правят подобни правни въртележки и в случая няма нищо лошо, ако бизнеса желае да 
дари, но да го обвързваме това с резултатите от търговски по своя смисъл мероприятия ми се вижда 
неправилно, това като отговор на обяснението за коледната украса, толкова по-зле за нас като 
Общински съвет, че не сме го предвидили за тази година с публични средства. 

ЗАМ.-ПРЕДС. ИВАН ТАКОВ: Благодаря, господин Контрера, казано като истински социалист, 
много правилно, това си е грижа социалната политика на Столична община колеги и това, че ще има 
сцена или, че ще дадат една къщичка на Столична община е много хубаво, но това не решава основният 
въпрос, все пак сме Комисия по финанси, няма какво да се залъгваме, тук идеята не коледната украса и 
сцената, а печалбата за търговските дружества. Наистина съм в много сериозно противоречие със 
себе си дали в момента да подкрепя или не този доклад, защото в интерес на истината ако това е 
залогът да няма базари ще го подкрепя, но това отново се прави в последния момент и изглежда малко 
като отново извиване на ръце, ако не подкрепите сега доклада софиянци, ще са ви сърдити. 

Така че, по този начин нещата ви казвам не могат да продължават. Разбрахме от кмета, 
че Дядо Коледа ще носи парите за метрото. Коледният дух явно е обхванал всички, но ще подкрепя може 
би сега този доклад, но това ще е за последен път, защото тук става въпрос за финансов резултат, 
който ще инкасират тези дружества, вместо Столична община да спечели от това нещо и със 
средствата, които ще вземе например от тази такса да може да си позволи догодина по-добра 
коледна украса и собствена сцена например, а да не трябва да чакаме това, ако някой иска да дари нещо, 
няма нищо лошо, можеше да направим отстъпка, можеше да се помисли например 50 % от таксата да 
им се събере след като развиват някаква социална дейност. В момента се казва, не гласувате ли  - няма 
да има базари и хората няма да се забавляват. 

Това е, което имам да ви кажа, не се прави така. 
БЛАГОВЕСТА КЕНАРОВА: Съгласна съм по принцип, че трябва да имаме някакви правила и не в 

последния момент, обаче ще подкрепя доклада по простата причина, че ние нямаме процес, как точно 
да се случи това, за да може общината да спечели. Това не е само тук, това е с почти всички неща, с 
които аз се сблъсквам. Един човек е казвал преди: „Дайте тук да дадем“ хората започват да работят 
и накрая той отива и о добрява разхода. Много ясно ние работим в тази посока и се надявам като 
Бюджетна комисия да го подкрепим, но твърдо ще гласувам „За“ доклада. 

ЗАМ.-ПРЕДС. ИВАН ТАКОВ: Ще кажа като дуплика, че съвсем спокойно може да се подготви 
хубав проект да се направи на всички места където са тези  базари и да се изготви от Столична 
община, като хубав проект и да се пусне на конкурсно начало цялата тази процедура, защото така или 
иначе ние в момента няма да имаме дори и стандартизация на тази  базари.  

        Въз основа на състоялите се разисквания по доклада, се взе следното решение: 
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        1.Комисията, като водеща, подкрепя доклада с приложения нов проект за решение, с вх. № 
СОА24-ВК66-9764/1/13.11.24 г. 

Общо гласували, в т.ч.: 14. 
-„За“ – 10. 
- „Против“-  Няма. 
- „Въздържали се“ -  4. 
 
Поименно гласуване: 
Димитър Вучев – председател - За 
Иван Таков – зам. председател - За 
Пламен Данаилов – зам. председател – Въздържал се 
Бойко Димитров – За 
Емилия Ангелова – За 
Андрей Зографски – За 
Благовеста Кенарова – За 
Росица Николова – За 
Драгомир Иванов – За 
Прошко Прошков – За 
Екатерина Йорданова – Въздържал се 
Красимир Гълъбов – Въздържал се 
Вили Лилков – За 
Карлос Контрера – Въздържал се 
 
ПРЕДС. ДИМИТЪР ВУЧЕВ:  Колеги, закривам заседанието на комисиите. 
Благодаря ви за участието.  
Поради изчерпване на дневния ред на заседанието, председателят на Комисията по 

образование, култура, наука и културно многообразие закри заседанието в 9.50 часа. Протоколът е 
изготвен на 14.11.2024 г. 

                                                                                          
Изготвил: Емилия Даскалова 

 
Главен експерт 

/п/ 
 
 

Председател на 
 постоянната  комисия по ФИНАНСИ И 

БЮДЖЕТ          ДИМИТЪР ВУЧЕВ 
        
          18.11.2024 г. 
                                                /п/ 

 

Зам. председател на 
Постоянната  комисия по ФИНАНСИ И 

БЮДЖЕТ 

            ИВАН ТАКОВ 
                     /п/ 
                           

            18.11.2024 г. 
                         
 
 
 

Зам. председател на  
постоянната  комисия по ФИНАНСИ И 

БЮДЖЕТ 

     ПЛАМЕН ДАНАИЛОВ 
                    /п/ 
 

                            18.11.2024 г. 
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